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Najbližšie zasadnutie miestnej rady bude 6. 12. a miestneho zastupiteľstva 18. 12. 2012.

Pokračovanie na str. 2

Rozhovor s poslancom

Nákup potravín zásadne s lupou 

Porozprávali sme sa s  Pavlom Čechom, 
predsedom Komisie bezpečnosti a životné-
ho prostredia MZ BA-Lamač.

Bezpečnosť Lamača sa 
v poslednom čase stále viac 
dostáva do pozonosti.
Bezpečnostnej situácii v  La
mači sa venuje každé za
sadnutie MZ s veľkou pozor
nosťou a  je skoro najdlhšie 
trvajúcim bodom, čo sa týka pripomienok po
slancov. Všetci sa snažíme zlepšiť bezpečnosť 
našich obyvateľov. Z  toho vyplývajú aj stále 
nové požiadavky na mestskú políciu, ktorej 
výkony sú pre mňa osobne veľmi nedostaču
júce. Opakovane ich vyzývame, aby boli každý 
deň pred priechodom cez cestu pred školou, 
a  to ráno aj popoludní, keď deti prebiehajú 
cez cestu. Pred niekoľkým dňami tam bol stret 
auta so školáčkou, našťastie sa nič vážnejšie 
nestalo. Bol by som rád, keby sa nám niekto 
prihlásil a vedel vytvoriť maketu policajta v ži
votnej veľkosti ako ho majú v susednom Hain
burgu. Umiestnili ho pred priechodom a  pô
sobí aspoň psychologicky, keď tam už nestoja 
mestskí policajti. 

Ďalším veľkým problémom sú čierne 
skládky. 
MČ Lamač začala využívať služby jazdeckej 
polície, ktorá tieto miesta kontroluje, monito
ruje a dodáva našej komisii fotografie, na kto
rých presne vidíme, ako sa nám skládky menia. 
Preto chcem poprosiť našich spoluobčanov, 
ak uvidia takúto nekalú činnosť, aby si buď 
opísali alebo odfotografovali mobilom číslo 
auta, alebo hneď zavolali na mestskú políciu – 
č. 159. Pomôžeme tak znížiť obrovské výdavky 
na odpratávanie odpadu z našej MČ, ktoré sú 
sem privážané aj odinakiaľ než z Lamača.

Stále narastajúcim problémom sú krádeže 
a enormne zvýšený počet bezdomovcov. 
Náš poslanecký klub Smer preto navrhol od
kúpenie budovy vodární na konci Bakošovej 
ulice, za symbolickú zostatkovú cenu jedno 
euro za rok. Chceme utvoriť priestor na voľný 
pohyb psov s  malým cvičiskom. Priestor by 

Vážení Lamačania, je čas poobhliadnuť sa za 
uplynulým rokom, ktorý nebol ľahký, avšak 
vo finančne ťažkých časoch sa nám podarilo 
udržať našu mestskú časť v  trende postup
ného zlepšovania životného prostredia, ako 
aj v  oblasti kultúry i  športu. Len v  krátkosti 
spomeniem hlavné zamerania, ktorým sme sa 
v uplynulom roku venovali. Spracovali a poda
li sme projekt na voľnočasový areál v centrál
nej časti Lamača, na rozhodnutie o  realizácii 
ktorého čakáme každý deň. V  priebehu roka 
sa niekoľkokrát prerokoval postup prác v roz
pracovaných štúdiách Zečák a Malokarpatské 
námestie jednak s  majiteľmi, ako aj so zain
teresovanými organizáciami, ktoré sa predo
všetkým musia vyjadrovať k umiestneniu hlav
nej komunikácie C1. Opakovane sme rokovali 
na Ministerstve zdravotníctva SR o prípadnom 
pokračovaní výstavby rozostavanej nemocni
ce na Rázsochách. Zrekonštruovali a  oplotili 
sme niektoré detské ihriská, rozšírili sme po
čet parkovacích miest a popri tom sme aktív
ne obhajovali spôsob organizácie parkovania 
v našej mestskej časti voči zavedeniu značne 
komplikovaného a  finančne náročného spô
sobu organizácie dopravy, ktorý mal zrušiť 
vyhradené parkovania v našej mestskej časti. 
Na udržaní čistoty a poriadku v našej mestskej 
časti sa podieľajú nielen členovia pracovnej 
čaty, ale aj mnoho šikovných spoluobčanov. 

Tí sa dobrovoľne starajú o zeleň v okolí svojich 
rodinných i bytových domov. Sú však situácie, 
keď najmä v  nočných hodinách sú niektorí 
obyvatelia schopní vyhodiť nábytok, nepo
trebné domáce spotrebiče a iný veľkoobjemo
vý odpad k smetným nádobám. Niektorí nám 
robia na okraji mestskej časti čierne skládky, 
na ich odstránenie musíme vynaložiť nemalé 
úsilie a finančné prostriedky. Takéto počínanie 
nechápem, lebo systém rozmiestňovania kon
tajnerov na veľkoobjemový odpad ako i mož
nosť individuálne vyviezť odpad do zberného 
dvora je všeobecne známy, avšak lenivosť 
a  pohodlie u  niektorých zvíťazí nad poriad
kom. 
Verím, že väčšia časť našich občanov si zaslú
ži pochvalu a  obdiv, že náš Lamač považuje 
za pekné a  príjemné sídlisko s  mimoriadne 
citlivým spojením s  pôvodnou rodinnou zá
stavbou a toto čaro sa snažíme zachovať i do 
budúcnosti. 
Dovoľte mi preto po obhliadnutí sa za uplynu
lým rokom, aby som úprimne poprial všetkým 
Lamačanom pokojné a krásne prežitie vianoč
ných sviatkov v kruhu svojej rodiny i priateľov 
a  do nového roku 2013 veľa zdravia, šťastia, 
úprimnej radosti zo života, potešenie z rodiny, 
ako aj veľa božieho požehnania.

Peter Šramko – váš starosta

Máme za sebou ťažký, ale úspešný rok                                                  

Vážení Lamačania, dovoľte nám, aby sme 
vám oznámili radostnú správu, že sa nám 
podarilo po dlhých a náročných rokovaniach 
uspieť, a v Lamači bude premávať nová linka 
č. 130. Za podporu tohto projektu sa chce
me poďakovať primátorovi hl. mesta SR 
Bratislava Milanovi Ftáčnikovi, Bronislavovi 
Weiglovi, členovi predstavenstva Dopravné
ho podniku a členom Komisie financií, pod
nikateľských aktivít a dopravy MZ BALamač 
– Milanovi Donovalovi a Stanislavovi Tobolá
kovi za ich nápady a  rady k  linke č. 130. Jej 
trasa bude premávať od OD Lidl (ofic. názov 
OD Lamač) s  nasledujúcimi zastávkami: OD 
Lidl, Bakošova, Podháj, Studenohorská, Kla
nec, Lamač, Vrančovičova, Pod násypom, 
Segnáre, Pod Zečákom, Rácová, Tesco Lamač 
a Vojenská nemocnica v hodinovom interva
le s prvým odchodom 6,30 od zastávky Lidl 
Lamač, aby sa naši občania dostali k Vojen
skej nemocnici pred 7. hodinou rannou. Na 
trase Segnáre – Pod Zečákom bude režim 
pod názvom „ZÓNA STOP“, ktorý znamená, 
že vodič autobusu v  tejto zóne zastavuje 

Od decembra 2012 nová linka č. 130 v Lamači                                                               
a umožňuje cestujúcim nástup/výstup podľa 
ich požiadaviek – na miestach, kde to nie je 
v rozpore s pravidlami cestnej premávky, kde 
to dopravná situácia umožňuje a kde nie je 
riziko ohrozenia bezpečnosti a  zdravia ces
tujúcich. Túto trať bude obsluhovať minibus 
a  verím, že jeho kapacita bude postačujúca 
pre potreby našich občanov. Prevádzka je 
predbežne dohodnutá na obdobie od 3. 12. 
2012 do 30. 6. 2013 s  tým, že v  priebehu 
mája 2013 zhodnotíme prevádzku a MZ MČ 
BratislavaLamač rozhodne o ďalšej podpore 
tohto autobusového spoja. Naša MČ bude na 
prevádzku linky prispievať mesačne sumou 
500 Eur.
Odchody od OD LIDL (OD Lamač):
6,30 h, 7,30 h, 8,30 h, 9,30 h, 10,30 h, 11,30 h, 
12,30 h, 13,30 h, 14,30 h 15,30 h 
Odchody od Vojenskej nemocnice: 
7,11 h, 8,11 h, 9,11 h, 10,11 h, 11,11 h, 12,11 h, 
13,11 h, 14,11 h, 15,11 h

R. Olekšák – predseda Komisie financií, 
podnikateľských aktivít a dopravy

P. Šramko, starosta
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bol oplotený a vo vnútri budovy by mohli mať 
naši kynológovia odkladací priestor na po
môcky, náradie, misky na vodu a krmivo, ako 
aj miestnosť pre kynologický oddiel. Týmto by 
sme odstránili bezdomovcov z  tejto budovy 
a mohli by prejsť do nového stacionára, ktoré 
vytvoril magistrát. Táto plocha je tiež častým 
„útulkom“ na čierne skládky. Druhým oddy
chovým psím venčoviskom, ktorý náš klub na
vrhuje, je nevyužitý kúsok zeme úplne v rohu 
školského ihriska – je to prázdna časť, ktorá by 
sa tiež oplotila a slúžila by pre starších spolu
občanov, ktorí si chcú na lavičke posedieť, od
dýchnuť a porozprávať sa pri venčení svojich 
štvornohých priateľov. Oplotený areál by bol 
vhodný aj pre iné zvieratá – deti so zajačikmi, 
škrečkami...

Akú ďalšiu pracovnú náplň má vaša komi-
sia?
Zaoberá sa aj čiernymi stavbami, povolenia
mi na výrub stromov, verejným osvetlením, 
hlučnosťou prevádzok v  Lamači, hlučnosťou 
diaľnice, kde už roky žiadame o  vybudovanie 
protihlukovej steny, starostlivosťou o  zeleň 
a  trávnatokríkové plochy, vážnymi susedský
mi spormi, škodlivým žiarením z antén Orange.

Aj potravinová bezpečnosť sa v SR dosť zhor-
šila, kde vidíte najväčšie riziká pre obyva-
teľov?
Dovolím si tvrdiť, že toľko nekvalitných potra
vín, čo sa do našej krajiny denne naváža z Poľ
ska, som ešte nevidel. Ide hlavne o  mäsové 
výrobky. Upozorňujem preto obyvateľov, aby 
si v našich obchodných reťazcoch dávali dob
rý pozor, za čo PLATIA, aby nehľadali len kód 
slovenského výrobku, ktorý sa začína číslami 
858, ale hľadali na obale označenie SK v  ob
lom kruhu. Toto je veľmi dôležité, lebo tovar 
vyrobený v  Poľsku sa prebalí na Slovensku, 
a  tým dostane kód 858, aj keď nie je zo Slo
venska. V našej komisii bezpečnosti som ten
to problém predniesol a  chcem informovať 
ľudí, aby si kvalitu potravín, ktoré konzumujú 
aj ich deti, dobre preverili. Je asi dobré chodiť 
po obchodoch s lupou, aby sme označenia na 
obaloch našli.

A okrem občana – spotrebiteľa to kto vlastne 
kontroluje?
Štátna veterinárna a potravinová správa, ktorá 
všetky tieto potraviny vyšetruje, zriadila na 
svojom webe stránku, kde sú všetky informácie 
pre našich spotrebiteľov. Sú tam uvedené 
potraviny, ktoré boli zistené ako škodlivé a mali 
byť preto stiahnuté z obchodov. Správajme sa 
k našej planéte tak, aby ostala aj pre tých, čo 
prídu po nás. 

kl

Nákup potravín zásadne s lupou       

dokončenie zo str. 1

Rázsochy – podľa jazykovedcov
i katastra                                                     
Neustále polemiky okolo správnosti názvu 
Rázsochy, ma okrem hľadania tohto slova 
v slovníkoch slovenského jazyka primäli k roz
hodnutiu požiadať o  radu kompetentnejších. 
Jazykovedný ústav Ľ. Štúra SAV v Bratislave mi 
odpovedal takto: „Slovo rázsocha má v  slo
venčine uvedenú podobu, ktorú si možno 
overiť v  Pravidlách slovenského pravopisu 
alebo v Krátkom slovníku slovenského jazyka. 
Názov Rázsochy má pôvod pravdepodobne 
v geografickom termíne rázsocha vo význame 
„horský chrbát odbočujúci z hlavného horské
ho pásma.“ Toto vyjadrenie ma presvedčilo 
o správnosti môjho rozhodnutia hlasovať proti 
zmene názvu Rázsochy. Lamač leží pod Malý
mi Karpatmi, takže je logické, že má aj rázso
chy. Veď aj Tatry majú svoje rázsochy. Tento ná
zov do Lamača neprivial vietor z iného jazyka. 
O možnosti zmeny názvu som požiadala o in
formáciu aj Katastrálny úrad v Bratislave, ktorý 
mi oznámil nasledovné: „V  súlade s  ust. § 18 
ods.1 zákona č. 25/1995 Z. z. o geodézii a kar
tografii rozhoduje o štandardizácii nesídelných 
geografických objektov a  špecifických sídel
ných objektov z územia Slovenskej republiky 
Úrad geodézie, kartografie a katastra Sloven
skej republiky podľa Pravidiel slovenského 
pravopisu so súhlasom Ministerstva kultúry 
Slovenskej republiky. V  prípade, ak Miestne 
zastupiteľstvo Mestskej časti BratislavaLamač 
zmenilo názov tejto lokality, domnievame sa, 
že postupovalo v rozpore s vyššie uvedeným.
Napriek týmto argumentom si „zmenychtiví“ 
poslanci zastupiteľstva rozhodli ponechať ne
spisovný tvar. Aj keď sa so staršími obyvateľmi 
Lamača „vím povyprávjat aj po lamacky“, som 
zástankyňou používania spisovného sloven
ského jazyka aj na území Lamača. 

Mária Imrichová

Verejná obchodná súťaž                   
Mestská časť BratislavaLamač, vypisuje obchod
nú verejnú súťaž na prenájom objektu a pozem
kov na Borinskej ulici č. 23, 841 03 Bratislava:
1. objekt bývalej základnej školy, nachádzajúci sa 

na Borinskej ulici č. 23 v Bratislave o podlaho
vej ploche 2 880,17 m2, súp. č. 1644, postavený 
na pozemku parc. č. 932, s výnimkou dvoch by
tových jednotiek, ktoré sa nachádzajú v tomto 
objekte,

2.  pozemky k. ú. Lamač – p. č. 931/2 o výmere 199 
m2, p. č. 931/3 o výmere 199 m2, p. č. 932 o vý
mere 1 580 m2, p. č. 933/15 o výmere 230 m2, 
ktoré sú vedené na LV č. 1638 vo vlastníctve 
Mestskej časti BratislavaLamač.

Záujemca svoju ponuku predloží v  zalepenej 
obálke do 10. 12. 2012 do 12. hod., s  nápisom 
„OVS – Prenájom bývalej budovy Základnej školy 
a  pozemkov – NEOTVÁRAŤ“. Všetky podmienky 
obchodnej verejnej súťaže sú zverejnené na we
bovej stránke www.lamac.sk v aktuálnych ozna
moch. 
Informácie o priestoroch a podmienkach nájmu 
vám poskytne Gabriela Šteruská (steruska@la
mac.sk), t. č. 02/64 781 581. 

Držme spolu Lamačania!                 

Žijeme v  hektickej dobe, v  dobe virtuálnej 
reality, do ktorej nás tlačia stále viac sa bul
varizujúce médiá, ktoré hľadajú senzáciu aj 
z absolútne obyčajných vecí. Samozrejme, niečo 
zámerne prekrútia, zamlčia, vymyslia a úžasná 
bombastická správa, ktorá otvára hlavné 
spravodajstvo je na svete. A vy sa nestačíte 
čudovať, akými hlúposťami a  nezmyslami sa 
kŕmi náš národ, ako hlboko klesá úroveň našej 
žurnalistiky. 
Žijem v  našom peknom malom Lamači 
spolu s vami, tu som sa narodil, tu som býval 
a  bývam na jednej ulici s  mojimi rovesníkmi, 
tu, v Lamači, som navštevoval materskú škôlku 
i základnú školu, jednoducho som tu od naro
denia nepretržite už 34 rokov môjho života. 
Čiže, poznám mnohých z vás osobne, milí La
mačania, či už zo škôlky, školy, kostola, obcho
du, autobusu alebo len z videnia, keďže dote
raz som to považoval jednoznačne za výhodu. 
Určite aj vy poznáte ten hrejivý pocit, ak stret
nete niekoho mimo svojho domova a možno 
až na druhom konci sveta idete po ulici a opro
ti vám ide človek z rodného Lamača. Myslím si, 
že je veľmi pekné, že sa poznáme a hlásime sa 
k sebe, keďže sme Lamačania, že cítime určitú 
mieru spolupatričnosti medzi sebou, že nie 
sme beztvárna masa, ktorá sa na ulici nevie na 
seba usmiať, či pekne pozdraviť. Považujem 
a vždy budem považovať za výhodu to, že sa 
mnohí medzi sebou osobne poznáme a  bez 
ohľadu na politické, či iné presvedčenie sa 
vieme pozdraviť a  porozprávať. Iba hlupáci 
robia z  týchto pekných prejavov senzáciu 
a škandály. Preto napríklad aj na poli kultúrnej 
komisie sme rozbehli mnoho akcií, kde 
chceme, aby sme sa my, Lamačania, stretáva
li, trávili spolu čas a vytvárali nové priateľstvá 
a spojenectvá. Akcie, na ktoré mnohí tak radi 
spomíname. 
Preto si nedajme vziať našu hrdosť na Lamač, 
podporujme a  budujme zdravý lokálpatrio
tizmus, nenechajme sa znechutiť a  zastrašiť 
zradcami a udavačmi s cieľom škodiť a robiť vo 
svojej úbohosti druhým zle. V budúcom roku 
budem s  takým istým zápalom – ak nie ešte 
väčším – bojovať za naše lamačské záujmy 
a  možno bude treba bojovať aj za holú exis
tenciu Lamača ako mestskej časti. Blíži sa však 
čas Vianoc, čas, keď všetci budeme ako jedná 
veľká rodina oslavovať narodenie malého Je
žiška, ktorý nás prišiel zachrániť a spasiť. Nuž, 
nech jeho odkaz horí v našich srdciach po celý 
nasledujúci rok 2013. Držme spolu Lamačania!

Radoslav Olekšák
poslanec MZ
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Často ma obyvatelia našej mestskej časti za
stavujú na ulici s otázkou, ako to bude nako
niec so zámerom otvorenia prevádzky her
ných automatov a  kasína s  barom v  objekte 
bývalého mäsiarstva majiteľa Agrobio Hubice 
na Malokarpatskom námestí. Je to otázka, kto
rá trápi nás všetkých a s ktorou ma v septem
bri oslovili niektorí obyvatelia. Nakoľko som sa 
takýmto zámerom skutočne nemohla stotož
niť, vytvorila som petíciu s podporou občanov 
proti otvoreniu uvedenej prevádzky. Petíciu 
podporili aj členovia politického klubu Smer 
a  pridali sa do petičného výboru. Spoločne 
s dobrovoľníkmi sa nám zakrátko podarilo vy
zbierať približne 400 podpisov, čo vyjadrovalo 
skutočnú nevôľu obyvateľov mestskej časti 
voči otvoreniu uvedenej prevádzky. 
Je mi ľúto, že poslanci KDH z nášho zastupiteľ
stva sa k nám nepridali a nepodpísali uvedenú 
petíciu a na zasadnutí zastupiteľstva (18. 10.) 
ju vysmiali. Ako sa potvrdilo, bolo správne ju 
podporovať a  zbierať podpisy. Na zasadnu
tí miestnej rady otvoril uvedenú otázku klub 
Smer ešte pred septembrovým zasadnutím 
zastupiteľstva. Žiaľ, ani na rokovanie zastu
piteľstva  (20. 9.) sme nedostali z  miestneho 
úradu žiadnu informáciu k  tejto problema
tike, napriek tomu, že majiteľ podal žiadosť 
ešte v  polovici septembra. Až na októbrovej 
schôdzi zastupiteľstva sme boli oficiálne oboz
námení so zámerom na otvorenie uvedenej 
prevádzky, ale nemali sme žiadne konkrétne 
informácie o  zmluve, jej následkoch, o  mož
nosti predkupného práva, o  tom že starosta 
Peter Šramko 3krát predĺžil bez nášho vedo
mia nájomnú zmluvu, o nedoplatkoch na ná
jomnom od spoločnosti Agrobio Hubice ako 
pôvodného majiteľa.
Aj vďaka podpore občanov vyjadrenej v petí
cii sa nám podarilo nájsť všeobecný konsenzus 
v  zastupiteľstve, kde sme spoločne odmietli 
podporiť uzavretie nájomnej zmluvy na pre
nájom pozemku pod budovou s novým maji
teľom za účelom prevádzkovania herne s au
tomatmi a  kasína. Nový majiteľ bude musieť 
navrhnúť inú činnosť prevádzky. Navrhli sme 
aj odkúpenie uvedenej budovy do majetku 

mestskej časti Lamač. Túto myšlienku podpo
rilo niekoľko poslancov. Ja osobne uprednost
ňujem získanie budovy do nášho majetku, aby 
sme ju skutočne mohli využiť, či už ako veľké 
zábavné centrum pre deti, alebo ako minitrž
nicu, prípadne inú potrebnú činnosť. Uvidíme, 
aký návrh prinesie nový majiteľ, ale jedno je 
už isté, herňa s automatmi a kasíno v Lamači 
nebude. 

Gabriela Bizoňová

Kto dáva zelenú hazardu?             

Každého z nás znepokojila informácia, že v La
mači by sme mohli mať herňu. Ako už iste 
viete, lamačskí poslanci spolu so starostom 
na svojom novembrovom zastupiteľstve tento 
zámer hlasovaním jednoznačne zastavili.

Aká je legislatívna realita vo vzťahu k  ha-
zardným hrám?
Všetci si určite dobre pamätáme, ako nám 
v  nedávnej minulosti hrozilo, že Bratislava 
bude sídlom megakasína. Podpora herniam 
prišla ešte za ľavicovej vlády v roku 2009, keď 
sa daňovým zvýhodnením vykročilo kasínam 
v ústrety (napr. pri hernej istine do 20 miliónov 
eur bol odvod ponechaný na úrovni 27 % a pri 
výške hernej istiny nad 40 miliónov eur bol od
vod iba 8 %!).
Z  tohto dôvodu v  roku 2011 prišli kresťanskí 
parlamentní poslanci s návrhom, aby hazard
né hry na území svojej obce mohli zakázať 
alebo obmedziť komunálni poslanci. Zákon 

Herňu ani kasíno v Lamači mať nebudeme!                                                              

Požehnané a milostiplné vianočné sviatky 
prežité v kruhu najbližších.

Do nového roku veľa šťastia, lebo je krásne, 
veľa zdravia, lebo je vzácne, 
veľa lásky, lebo jej je málo 
a veľa všetkého, čo by za to stálo. 

Všetkým Lamačanom želajú 
Marta Janyšková, Anna Marková, Radoslav Olekšák, Pavol Čech, 

Gabriela Bizoňová, Mária Imrichová, Júlia Ondrišová, Renáta Ocilková 
a Daniel Valentovič

vstúpil do platnosti v  roku 2011 pod číslom 
228, a  tak napríklad miestni poslanci v  Sabi
nove či v Podolínci prijatím všeobecne záväz
ného nariadenia (VZN) stopli hracie automaty. 
Aj  my, lamačskí poslanci, sme chceli tento 
zákon využiť a v októbri sme (na môj návrh) 
jednomyseľne schválili zámer prijať VZN 
o zákaze hazardných hier na území Lamača. 
Narazili sme však na „dva odpory“. Jeden taký, 
že súčasné Ministerstvo financií SR predložilo 
na skrátené legislatívne konanie návrh nove
ly zákona č. 171/2005 Z.z. o hazardných hrách 
a  o  zmene a  doplnení niektorých zákonov 
v  znení neskorších predpisov s  tým doplne
ním, že samospráva môže hazard obmedziť až 
po referende. To by možno v Lamači nebol až 
taký veľký problém, som presvedčená o  jed
noznačnom postoji väčšiny Lamačanov proti 
hazardným hrám. Druhou, väčšou prekážkou 
však bola informácia, že obec (v zmysle záko
na 171/2005 Z. z. a v zmysle článku 56 ods. 3 
štatútu Hlavného mesta SR Bratislava) nie je 
mestská časť, ale mesto. Z  uvedeného vyplý
va, že žiadna mestská časť nemá kompetenciu 
svojím VZN zakázať na svojom území prevádz
kovanie hazardných hier, ale len mesto Brati
slava. A  tak som na novembrovom zasadnutí 
zastupiteľstva poprosila o  podporu nášho 
hosťa primátora mesta Milana Ftáčnika. Na 
moju otázku, či by nás podporil, aby mestskí 
poslanci zakázali hazardné hry na území mes
ta Bratislava, odpovedal záporne s  odôvod
nením, že to prináša ročne do rozpočtu mes
ta 4 mil. eur. Paradoxom bolo, že o  pár chvíľ 
v inej súvislosti spomenul, že mesto ide vydať 
4 mil. na kamery (ktoré vlastne majú slúžiť na 
prevenciu kriminality. O tom, že prostredie, 
v ktorom sa točia peniaze z hazardu, je pros
tredie, ktoré utvára podmienky pre kriminálnu 
činnosť, nemusíme určite polemizovať). 
Našťastie, pozemok pod budovou nepatrí (ani 
nikdy nepatril) majiteľovi budovy – spoločnos
ti OLBENA, s.r.o. (predtým Agrobio Hubice). 
Z tohto dôvodu bolo irelevantné petíciou žia
dať výpoveď nájomnej zmluvy. V rukách teda 
máme súhlas/nesúhlass budúcim prenájmom 
pozemku (ktorý sme jednoznačne na novem
brovom zasadnutí zastupiteľstva zamietli) 
a nepovoliť mu stavebné úpravy na účel herne 
a baru, ako o to požiadal. Pre prevádzkovateľa 
herne je nevyhnutné mať k  dispozícii parko
vacie miesta, na ktoré súhlas na prenájom od 
nášho starostu a poslancov určite nedostane. 
Majiteľ budovy nie je prevádzkovateľ herní, 
chce ju prenajať tretej osobe. Takže sme ho 
požiadali, aby hľadal iného podnájomníka. 
Majiteľ bol tomuto variantu naklonený. Verím 
teda, že si Lamač ochránime pred negatívnym 
následkom hazardných hier na našu komor
nú a pokojnú lokalitu a na naše rodiny a  tzv. 
minitržnica na parkovisku pred poštou bude 
slúžiť takému účelu, ktorému sa budeme všet
ci tešiť.

Renáta Ocilková
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Seniori opäť 
v obľúbených kúpeľoch                     
Novembrový zájazd pre seniorov bol naplá
novaný do obľúbeného kúpeľného mestečka 
Mosonmagyaróvár, ktoré sa nachádza v seve
rozápadnom Maďarsku, neďaleko Bratislavy. 
Autobus bol obsadený do posledného miesta. 
Všetci mali batožinu, v ktorej nechýbal uterák, 
plavky a  šľapky, a  tak boli pripravení prežiť 
pekný deň. Po prianí starostu P. Šramka, aby 

sme mali šťastnú cestu a  hlavne návrat, sa 
autobus vydal smerom na hraničný priechod 
Rajka. Odtiaľ je len pár kilometrov do cieľa. Po
lovica účastníkov sa rozpŕchla do štyroch se
dacích bazénov. Neskôr vystriedali aj plavecký 
krytý a vonkajší bazén. Časť účastníkov ale ne
odolala nákupnej horúčke a vybrala sa najskôr 
doplniť si domáce zásoby rôznymi maďarský
mi špecialitami. Celá naša „lamačská rodina“ 
sa neskôr spojila a hovela si spoločne v kúpeli, 
ktorý mal 25 až 35 °C. Masážne trisky masíro
vali celé telo. Tamojšia liečivá voda je vhodná 
na liečenie chorôb pohybového ústrojenstva 
a  chronických zápalových ochorení. Popo
ludňajšiu siestu sme strávili rôzne. Niektorí 
si podriemkávali, unavení z  teplých kúpeľov 
na ležadlách, iní si čítali časopisy a väčšina si 
posedela v  družnej debate pri výbornej ma
ďarskej kávičke. Domov sme sa vracali mierne 
unavení, ale ohromne spokojní. V Lamači sme 
sa lúčili so slovami: „Toto bol zase ohromne vy
darený deň!“

Marta Janyšková

Stanislav Pánis koncertoval
Lamačanom                                               
V lamačskom kine sa 22. novembra zišlo vyše 
60 ľudí, o to srdečnejšie si vypočuli slová, život
né príbehy, ale aj piesne z vlastnej tvorby La
mačana Stanislava Pánisa. Už na začiatku roku 
na fašiangovej zábave mnohých prekvapil, že 
nie je iba politik, ale aj hudobník a  hudbe sa 
venuje, ako sa priznal, už od svojej mladosti. 

V Trojke zábava až do rána              
Koniec novembra už tradične býva časom 
lamačskej Katarínskej zábavy. Reštaurácia 
Trojka na Malokarpatskom námestí privítala 
v  poslednú novembrovú sobotu zabávania 
a  tancachtivých Lamačanov. Organizátorom 
tohto príjemného večera bola už tradične 
Kultúrna komisia MZ BALamač v  spolupráci 

„Keď si ma brala moja žena Zdenka pred 
mnohými rokmi za manžela, brala si hu-
dobníka – katastrofa, ale ešte k tomu aj po-
litika, tak to bola už úplná katastrofa. Ale 
sme spolu dodnes,“ povedal S. Pánis. Koncert 
uviedla a  otvorila predsedníčka kultúrnej ko
misie Marta Janyšková, ktorá oslovila S. Pánisa 
aj na vystúpenie v rámci zájazdu v septembri 
tohto roka, kde bol jeho koncert prekvapením 
pre všetkých účastníkov. Sľúbil však aj ďalší 
koncert priamo v Lamači a svoj sľub dodržal. 
Okrem svojich piesní pre dospelých, uviedol 
aj piesne rozprávkové – pre deti a jediná malá 
účastníčka koncertu to určite ocenila. Ďalším 
hudobným hosťom, ale aj technikom celého 
koncertu, bol všetkým známy Lamačan Ján 
Greguš, ktorý tiež rozospieval a  roztlieskal 
kino. Samozrejme, na záver nemohla chý
bať ani spoločná pesnička. Keďže rok 2012 
je v  znamení lamačských umelcov, bol tento 
koncert krásnym vyvrcholením tejto myšlien
ky.

kl

s  miestnym úradom. Prítomných privítala 
predsedníčka komisie Marta Janyšková, ktorá 
všetkým zaželala príjemnú zábavu a  dobrú 
chuť k večeri. Do tanca i do spevu už tradične 
hrala obľúbená skupina Emuzik. Tesne pred 
23. hodinou sme privítali tanečnice zo skupi
ny Zatum Dahabi, ktoré predviedli flamenco, 
orientálne tance a do tanca zapojili aj prítom
ných pánov. Po polnoci už všetci čakali na 
tombolu, tentoraz prítomných potešilo vyše 
40 zaujímavých cien. A zábava – ako tradične – 
pokračovala až do skorých ranných nedeľných 
hodín. Ďakujeme všetkým sponzorom tombo
ly za mimoriedne hodnotné ceny.

K. Lepiešová

Kikilienka pomáhala 
panáčikovi                                                 
V nedeľu, 25. novembra najmenšie deti Lama
ča zaplnili naše kino. Prišli si pozrieť bábkové 
predstavenie Lienka Kikilienka a  jesenný pa
náčik. Na úvod všetci tí, čo nakreslili obrázky 
z  minulého predstavenia, dostali diplomy 
a ceny. Bolo ich dovedna až 16. Teta Kika po
tom vzala gitaru a  spolu s  deťmi zaspievala 
pieseň, ktorej pekný text a  rytmická melódia 

sa počas predstavenia niekoľkokrát opakova
li. Lienka Kikilienka našla list, ktorý k  nej za
fúkal vetrík. Bola v  ňom prosba o  pomoc od 
jesenného panáčika, ktorému vietor rozfúkal 
všetky jeho časti okrem hlavy. Lienka, veve
rička, nervák zajko aj hadík mu pomohli nájsť 
všetky časti jeho tela, ako aj domček. Deti mu 
tiež pomáhali. Panáčikovi prišli potom aj mno
hé zagratulovať (na obrázku hore) a  spolu 
si aj zatancovali. Tak, ako sme už zvyknutí, aj 
tentoraz teta Kika predviedla perfektné pred
stavenie, na ktorom sa spolu s deťmi bavili aj 
dospelí. Na záver sa ešte šťastíčko usmialo na 
päť detí a  potom sa všetky deti poskakujúce 
po námestí rozpŕchli domov v  spoločnosti 
svojich rodičov.

M. Janyšková
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Prvý susedský lamačský bazárik
Doma sa nám kopia hračky, oblečenie po de
ťoch a  iné veci, ktoré s rýchlosťou svetla pre
stávame používať, lebo sú na ne už naše deti 
priveľké. Čo však s nimi? Všetky skrine praska
jú vo švíkoch a v komore už nie je kam stúpiť. 
A zrazu čítam čierne na bielom. Prvý susedský 
lamačský bazárik. A  už aj chystám, čo všetko 
môže poslúžiť ďalším budúcim majiteľom. Ako 
tak prezerám tie krásne veci, niektoré neboli 
ani použité, iné len veľmi málo, je mi ľúto sa 
s nimi rozlúčiť. Všetko som si nachystala a od
niesla na posledné voľné miesto v komore, aby 
som mala čas sa s tým všetkým rozlúčiť. A tak 
sa už teraz teším na ďalší bazárik, kde už určite 
budem mať aj ja svoj stánok. Tento rok som si 
však išla aspoň „popásť“ oči. To bol pôvodný 

plán. Domov som odchádzala s dvoma plnými 
taškami. No nekúpte to, keď je to také krásne 
a  za zlomok pôvodnej ceny! Prekvapilo ma, 
ako veľa ľudí prišlo ponúknuť svoje veci i  to, 
koľko mala burza spokojných návštevníkov. 
Potešilo ma, že som videla mnohé mamičky, 
ktoré prišli aj so svojimi ratolesťami. Vďaka 
tomu sa deti môžu naučiť ako nelipnúť na ma
teriálnych veciach. Okrem toho ich učíme, že 
veci, ktoré my už nepotrebujeme, môžu dob
re poslúžiť niekomu inému. Táto skvelá akcia 
vznikla vďaka spolupráci poslankyne M. Janyš
kovej, miestneho úradu MČ Lamač a  Mater
ského centra Obláčik. 

Elena Černá

Svetlušky zastavil 
maco s jabĺčkami                                  
V piatok podvečer 9. novembra kráčal ulicami 
Lamača dlhý svetielkujúci sprievod, ktorý bol 
najdlhší a  najkrajší za posledné roky. Zúčast
nili sa na ňom najmenší v kočíku, trošku väčší 
a najväčší Lamačania, ktorí sa zapojili do kaž
doročnej akcie Večer svetlušiek. Námestie 
ožilo pestrofarebnými svetielkami. Lampióny 
rôznej veľkosti, lampášiky v  tvare zvieratiek 

(na obr.) a veci, ktoré si deti vyrobili so svoji
mi rodičmi, blikotajúce svetielka a  hlavne ra
dostný smiech a  džavot detí zvýrazňoval ve
černú atmosféru Malokarpatského námestia 
a priľahlých ulíc. Bolo príjemné teplé jesenné 
počasie. Na začiatku akcie, ktorú pripravila 
kultúrna komisia, si niektorí jednotlivci vypus
tili balóny šťastia, ktoré sa vznešene vznášali 
nad Lamačom sledované nielen ich majiteľmi. 

Veľkým prekvapením bola neplánovaná (ale 
o to príjemnejšia) zastávka sprievodu v strede 
ulice Podháj. Do cesty nám vstúpil veľký „dob
rý“ medveď s košom plným krásnych jabĺčok, 
ktoré rozdával deťom a tie ho z vďaky hladka
li a  prihovárali sa mu, v  jednej ruke lampión 
a v druhej darované jabĺčko. Za deti (a seba) 
ďakujeme neznámemu medveďovi, ktoré-
ho deti nazvali Maco Radostník za príjemné 
obohatenie večera. Vŕta mi ešte teraz v mysli, 
kto nám toto príjemné prekvapenie so zdra

vým pohostením pripravil. Maco Radostník 
zachovaj si tento zvyk a príď aj nabudúce! 
Večer svetlušiek sa skončil v kine pri premieta
ní nového celovečerného animovaného filmu 
pre malých i veľkých Kocúr v čižmách, na kto
rom sa všetci dobre pobavili.

Marta Janyšková

Výstavka tekvíc 
a jesennej ikebany                               
V októbri sa polia a záhrady začínajú pomaly 
pripravovať na zimu a zbiera sa z nich posled
ná úroda. Je to práve tekvica, ktorá ako posled
ná sa z nich stráca a vozí sa na uskladnenie. Jej 
žltooranžová farba predstavuje farbu jesene 
a radosť z úrody.
Naši predkovia v  tomto čase mali zvyk vyre
závať rôzne tváre z tekvice, ale aj kalerábu, či 
kapusty, dávať do nich horiace sviečky a klásť 
ich pred svoje domy alebo do okien v nádeji, 
že ich obíde zlo. Na tieto ozdoby svetlonosov 
nadväzuje aj kultúrna komisia, ktorá každoroč
ne usporadúva výstavu tekvičiek, ktorú tento 
ročník rozšírila o  jesennú ikebanu. Všetky ex
ponáty – a bolo ich vyše 150 – sa rozdelili do 

dvoch kategórií (deti a dospelí). V A kategórii 
detí sa ani nedalo určiť poradie. Všetky tekvič
ky boli jedinečné hotové umelecké diela. Det
ská tvorivosť a  vynaliezavosť je nekonečná, 
a preto deti boli odmenené rovnako – diplo
mom, paletkou na farby, sladkosťou a filmom. 
V kategórii B (dospelí) prvé miesto získal Do-
mov seniorov Lamač a  hlavne pani Irena 
Malá za kyticu kvetov vyrezaných zo sušených 
jabĺk. Bolo to majstrovské dielo obdivované 
všetkými účastníkmi.

V kronike sú skutočné krásne vyjadrenia na 
výstavu od mnohých návštevníkov, malých 
i  veľkých, napr.: „krásne detské nápady z  prí
rodného materiálu, – originalita v práci i ume
ní, – spomenul som si na svoje detstvo, spojila 
sa tu mladosť, detstvo, staroba – ďakujem, – aj 
v zrelom veku sa dajú tvoriť krásne veci, – uni
kátna výstava, nechám sa inšpirovať k  Dušič
kám. Niektoré detské veci sú už náznakom 
budúceho výtvarníka, vďaka za krásny čas, 
ktorý som tu dnes strávila,“ napísala jedna náv
števníčka výstavy a dodala: „Je radosť sledovať 
výtvor malých detských rúk a potom tú neopa
kovateľnú žiaru v ich tvárach.“ Preto ďakujeme 
všetkým jednotlivcom aj skupinám, deťom, vy
chovávateľkám a učiteľom MŠ Heyrovského ul., 

MŠ Malokarpatské nám., MŠ Filipa Néryho, MŠ 
Zvonček na Zlatohorskej ul., ZŠ na Malokarpat
skom nám., mamičkám a ich deťom z MC Oblá
čik, Domova seniorov Na barine, jednotlivcom 
zo starého a nového Lamača. 
Chválime ich šikovné ruky a vynaliezavosť 
spojenú s originalitou.

Marta Janyšková,
predsedníčka kultúrnej komisie

Ďakujem všetkým, ktorí mi pomáhajú 
spomínať na staré dobré zvyky našich 
predkov, ktoré sa snažím pripomínať dodnes.
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Ďalšie úspechy 
gymnastiek z Arga                                
Prvú jesennú súťaž absolvovali naše gym
nastky v  Nitre. V súťaži družstiev sa za Argo 
predstavila veľkým úspechom dvojica Katka 
Vargová a  Sabínka Stríčková, ktorá vo veľkej 
konkurencii zaslúžene obsadila prvé miesto. 
A aby nám neostali miesta na poháre, diplomy 
a medaily prázdne, doplnili sme ich hneď ďal

šími dvoma krásnymi úspešnými oceneniami. 
Naše gymnastky nezaháľali ani cez jesenné 
prázdniny a  štvordňové voľno obetovali tré
ningom na sústredení, ktorého vyvrcholením 
bola medzinárodná súťaž spoločných zostáv 
v rakúskom Wiener Neustadte. Tu sme nastú
pili s  dvoma družstvami v  rôznych kategó
riách. Prvé družstvo obsadilo prvú priečku 
a  druhé družstvo priečku druhú. Dievčatám 

ďakujeme a  prajeme veľa ďalších úspechov 
v  nadchádzajúcich zápoleniach. Svoju tohto
ročnú sezónu ukončia benefičným plesom, 
na ktorý všetkých srdečne pozývame. Bližšie 
informácie nájdete na facebooku alebo si ich 
vypýtajte z argoklub@gmail.com.

Z. Obernauerová 

Belasý deň siaha po rekorde       
Mladý slovanista vyhlásil medziškolskú súťaž 
o najkrajšiu výzdobu s témou ŠK Slovan a sú
ťaž o najväčší počet žiakov oblečených v be
lasých alebo modrých farbách „Belasý deň“. 
Medzi najlepšie školy bude rozdelených 20 
futbalových lôpt.  Lamačská škola mala svoj 
deň v belasom v piatok, 16. novembra, a ne
dala sa zahanbiť. Výzdoba tried aj ostatných 
priestorov školy bola prehliadkou fantázie 
a  nápaditosti žiakov, učiteľov a  vychováva
teľov. Oblečenie žiakov a  učiteľov v  belasom 
bolo v niektorých triedach skutočne originál
ne aj vďaka rodičom, ktorým sa chceme po
ďakovať za spoluprácu. Maskot Bobo vniesol 
dobrú náladu a  počas prestávok pri piesni 
Gangam Style roztancoval všetky nôžky. Tím 
Mladého slovanistu si všetko starostlivo po
zrel, zrátal a urobil fotodokumentáciu o tomto 
dni u nás. Po návšteve všetkých zúčastnených 

škôl vyberie tie najkrajšie. A my dúfame, že sa 
medzi nimi umiestnime.
A tu je prvá reakcia tímu Mladého slovanistu:
„V prvom rade by som sa chcela poďakovať 
za skvelú atmosféru, ktorú ste nám počas Be
lasého dňa u vás v škole vytvorili. Boli ste na
ozaj fantastickí a patrí vám naše poďakovanie 
a úcta. Vyhodnotenie vašej snahy a výsledkov 
medziškolskej súťaže bude už najbližšiu so
botu 24. 11. 2012, keď nás čaká Megasektor, 

na ktorom sa zúčastnia všetky zapojené školy 
a projekt Mladý slovanista sa tak pokúsi o vy
tvorenie neoficiálneho rekordu v  počte det
ských fanúšikov na športovom podujatí.“

M. Imrichová

Vyslúžilci úspešní v Seredi             
Vyslúžilí vojaci Lamača boli úspešní na futba
lovom turnaji v Seredi. Namiesto avizovaných 
sedem tímov sa zúčastnilo nakoniec osem. Od 
začiatku hrali vo vysokom tempe, ktoré po
kračovalo aj v  ďalších zápasoch. Postupne sa 
začali ukazovať aj favoriti turnaja, súčasne me
dzi hráčmi a priaznivcami pomaly zaznievali aj 
tipy na kandidátov na prvé priečky. Podľa oča
kávania sa vo finále stretlo mužstvo zo Serede 
Legia Inter a  bratislavský FK Lamač. O tretie 
miesto si zahrali FC Barbarosa a Mladí Prašivci. 

Všetky tímy predviedli pekný, disciplinovaný 
futbal, bez nezmyselných faulov a potýčok. Od 
hráčov a  priaznivcov, ktorých sa zišlo asi 70, 
boli po skončení turnaja len tie najlepšie ohla
sy. Dúfam, že nabudúce nás príde ešte viac 
a zopakujeme si „Turnaj mladých vlastencov“.
Konečné poradie: 1. Legia Inter, 2. FK Lamač, 
3. FC Barbarosa, 4. Mladí Prašivci, 5. ĽSNS, 6. 
WPTT, 7. SS Sereď, 8. Green Devils.

M. Kováč

Úspechy ŠK Goju kai karate 
na MS WTKA                                               
V talianskej Carrare boli od 1. do 4. novembra 
majstrovstvá sveta organizácie WTKA v  ka
rate, kobudo a  iných bojových umeniach. Na 
štvordňovom maratóne súťaží sa zúčastnilo 
2 700 pretekárov z 85 krajín celého sveta v 325 
disciplínach. Slovensko na tomto šampionáte 
reprezentovalo 87 pretekárov, medzi nimi aj 

piati z lamačského športového klubu Goju kai 
karate, ktorý má svoju základňu na Borinskej 
č. 23. Tréneri klubu a asistenti reprezentačné
ho trénera Ján Dado a Ľubomíra Klementisová 
sa predstavili na tomto podujatí ako koučovia 
a  vedenie výpravy. Popri týchto svojich po
vinnostiach absolvovali aj štart v  disciplíne 
self defence (sebaobrana), v ktorej obsadili 3. 
miesto a  Ľ. Klementisová získala striebornú 
medailu v  kategórii kata masters. Ďalší člen 
klubu Marcel Talacko získal tri strieborné a jed
nu bronzovú medailu v  disciplínach kobudo 
(tradičné okinavské zbrane) a ostrieľaná viac

násobná majsterka sveta Andrea Klementiso
vá si priniesla dve zlaté a tri strieborné medai
ly. Najväčšiu radosť a prekvapenie nám urobil 
najmladší reprezentant v  slovenskej výprave, 
10ročný Lukáš Tobolák, 2násobný majster 
SR, člen ŠK Goju kai karate od roku 2008. Ten
to žiak ZŠ Malokarpatské nám. v ťažkej konku
rencii zvíťazil a stal majstrom sveta v disciplí
ne  kobudo. V  dvoch ďalších súťažiach, a  to 
kata open a kata goju ryu do 12 rokov, získal 
strieborné medaily. Na majstrovstvách sveta 
bol prvý raz a veríme, že svoj talent, húževna
tosť a úsilie bude ešte s väčšou chuťou a mo
tiváciou rozvíjať na pôde lamačského ŠK Goju 
kai Karate Bratislava, aby Slovensko úspešne 
reprezentoval v zahraničí aj v ďalších rokoch.

ľk
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V  roku 1967 som sa pri
ženil do Lamača. Bola 
to kedysi rázovitá obec, 
ktorú medzi prvými po
hltila Bratislava. Kama
ráti si ma doberali, že 
som sa stal Záhorákom, 
kým ja som oponoval, že 

som iba záhorácky hraničiar. Oveľa neskôr ma 
stretol dlhoveký miestny občan pán Blecha 
a vravel: „Ňák moc často ta vídam. Odkedy tu 
už býváš?“ Moja odpoveď znela: „Asi dvadsať 
rokov,“ a  on na to: „To je málo, ty ešče nejsi 
Lamačan“. A  mal pravdu. V  Lamači sa bolo 
treba narodiť, mať miestnu „náturu“ a byť „do
morodcami“ uznaný za Lamačana. Ako moja 
manželka Daniela. Tá ale potom chodila na 
strednú školu do „mesta“ a neskôr ju na Uni
verzite Komenského, kde študovala slovenči
nu, prerobili na prototyp spisovnej Stredoslo
venky. Mne sa ona, Záhorie i  Záhoráci páčili, 
chcel som sa adaptovať, ale šlo to v jazykovom 
prejave iba ťažko. Lamačské nárečie som ovlá
dal iba pasívne. Nakoniec i naše deti. Dnes ho 
už počuť len zriedka.
Skôr než mojej budúcej manželke (ešte sme sa 
ani nepoznali), úplne vymazali lamačské náre
čie učitelia spisovnej slovenčiny z hlavy, stačila 
veľa ukážok z  neho zaznamenať na magne
tofónovú pásku. Smelá dievčina chodila po 
lamačských krčmách, platila starým „domo
rodcom“ za pivo, aby jej niečo „poviprávjali“. 
Babky do krčiem nechodili, tie navštevovala 
doma a  zdá sa, že u  nich mala väčší úspech. 
Bolo to dosť ťažké, lebo keď starší ľudia za
zreli mikrofón, hneď prepli na polospisovnú 
slovenčinu. Celý rozhovor s nimi musela viesť 
v tamojšom nárečí, aby sa v ňom „rozhovorili“. 
Zozbieraný poklad foneticky prepisovala a ne
skôr v roku 1966 využila vo svojej diplomovej 
práci „Poľnohospodársky nárečový slovník 
obce Lamač“. Priznám sa, že ako lamačský ne
douk čerpám ukážky nárečia práve z jej zacho
vanej zbierky, samozrejme, so súhlasom. Ško
da by bolo nechať tieto nádherné texty ležať 
doma v šuplíku. 
Končím zdĺhavý úvod prvou typickou ukáž
kou, aké je (lepšie povedané bolo) lamačské 
nárečie: „Ráz sa nám jedna príhoda stala. 
Sem vézél fúru snopú reži. No a tak sme došli 
na ňejakí ten boček cesti, trošku sa nám to 
jaksik vikolajilo ven a  fúra sa prekocila. No 
a oca, teho sem zasipal, tagže ščascí bilo to, 
že púl tej fúre zasipalo teho oca a  púl teho 

ťela mjeli teda volného, tak sa im nic nestalo. 
Ale bilo to dost nepríjemné.“
Už aj táto krátka ukážka svedčí o bodrom na
tureli Lamačanov. Ale žarty bokom, ľudia tu 
kedysi nemali ľahký život. Ich strava bola jed
noduchá, čo do zloženia i  úpravy. Ženy varili 
takmer výlučne z domácich zdrojov, kupovali 
len soľ a cukor, poprípade kúsok hovädzieho 
na polievku. Základnou zložkou potravy bolo 
mlieko, z ktorého robili syr, smotanu a maslo. 
V  zime zabíjali vlastnoručne vykŕmené svine, 
a tak získavali masť a mäso, pričom masť slú
žila (i bez chladničky) na prípravu pokrmov po 
celý rok. Kolorit obce dopĺňalo včelárstvo, les
níctvo,  drevárstvo, ovocinárstvo a  vinárstvo. 
Roľníci sadili čo najviac obilia, najmä raž, pše
nicu a jačmeň. Popri roľníctve boli obyvatelia 
Lamača známi „furmančením“, rozvážali drevo 
a obilie. V dedine sa chovali aj sliepky, ale va
jíčka a  kurence, podobne ako mlieko, maslo 
a syr, predávali v „meste“. Za utŕžené peniaze 
zaplatili dane, kúpili si šaty, poprípade ďalšiu 
kravu alebo kúsok políčka. Čo asi jedávali?
„Prvéki sa varíval f sobotu né guláš jak fči-
léki mosí bit guláš. Prf sa varíval paprikáš. 
V  ňedzelu masová poléfka a  né dvojí maso, 
jedno. F pondzeli sa varilo krupicové, v úteri 
omáčka krumplová, ve stredu fizulová poléf-
ka, ve štvrtek teda sem-tam to maso na poléf-
ku, no a f pátek bila zas fizula a f sobotu zas 
ten paprikáš. To se prf tak varívalo. Običajňe 
buchti sa pékli, né zákuski jako fčil. Buchti, 
bílí koláč, dolki, kisnúte cesto šecko. Na Vel-
kú noc sa napéklo koláčú takích, povjedzme 
makoví, orechoví, hrubá calta, kugle. Já sem 
už nevarívala v  hliňeních hrncoch. Masová 
poléfka mosela sa varit v hliňeném hrnci, tá 
bila tedi najlepší. No ale já už sem bila mlačí 
gazdzina, já sem to varila f plechovích.“
Lamačania (ako aj teraz) nielen pracovali, ale 
vedeli sa aj zabávať, najmä na hody a fašiangy: 
„Ket sme si svoje f kostele vibavili, tak po-
tom sme išli teda k večeri do šenku. A bože, 
tí muzikanci, tí šecki dzífčence a tí chlapci, to 
tam šecko došlo. Tím muzikantom placili, abi 
im hráli. Jak začali hrát, šeci sme bili f kop-
je, to šecko tancovalo. Ket sme už bili velice 
ukonané, potom tí spjeváci zakričali: ale mu-
zikanci, povjecte im ňeco, šak ich nohi bolá! 
Bár sme bili ukonané, ale sme zažili ňeco 
pjekného.“
Lamač bola malá osada, pôvodne nemec
ká. Po bitke pri Moháči sa Chorváti, utekajúc 
pred Turkami, usadili aj tu, podobne ako aj 
inde v okolí dnešnej Bratislavy. Prví obyvatelia 
boli robotníci v kameňolome, podľa lamačov 
kameňa vznikol i  dnešný názov obce. Potom 
začali klčovať okolité lesy a získanú pôdu me

nili na polia a  lúky. Nárečie, ktorým hovorili, 
patrilo medzi „čakavské“, ktoré sú „doma“ v Is
trii a na jadranskom pobreží. Najmä vplyvom 
farárov a učiteľov sa obec stávala dvojjazyčná. 
Ľudia sa miešali a viac cestovali. Uplynuli štyri 
storočia, no odkaz pôvodných obyvateľov ne
vymizol. Ale nárečová hovorová reč obsahuje 
už veľa prevzatých slov, pričom stále zostáva 
originálna.
Spomínam si na vlastnú, pomerne čerstvú 
príhodu. Jedna babička vozila po Lamači 
v  kočiariku svojho malého vnuka. Práve mu 
rástli zuby a  neposlúchal.. Vyriešila to tak, že 
mu dala do rúk slušný kus „uheráku“ (tvrdej 
salámy), bol potom ticho a vytrvalo ju hrýzol. 
Ľudia sa s počudovaním zastavovali, ako môže 
takému malému dávať také nevhodné jedlo. 
Ona sa bránila slovami: „Ale on to nejí, on to 
eném žúžle“.

Končiť treba veselo: „Ešče vám jednu príhodu 
povím. Rás sem šél s koňem do hor, no a tak 
sme si povidali, že toto mosíme spravit. Nále 
bilo už velice teplo, tak sme koňa vipráhli, 
no a  tak sme ho uvázali za ten vús pjekňe 
a sme tam robili. Ten kúň se otrhél, odvázal 
sa a utékel dom. Tak sem mosel za ňím ít ho-
dzinu cesti spátki a sem ho dovédel.“
V Lamači som býval 28 rokov. Keď sme sa s ro
dinou v roku 1995 sťahovali na Dlhé diely, bolo 
mi ľúto. Na rozdiel od Lamača nové veľké síd
lisko je „zmeskou“ ľudí z celej Bratislavy a pri
šelcov z  celého Slovenska. „Zmeska“ dodnes 
nemá svoju identitu. Ale aj starý Lamač sa me
dzičasom zmenil, tiež tam postavili v  dvoch 
etapách paneláky a jeho pôvodný duch a ná
rečie zanikajú. Škoda! Navždy tu zostávajú len 
typické lamačské priezviská: Boskovič, Brute-
nič, Bučič, Fratrič, Kovačič, Kralovič, Lučenič, 
Urbanič... Stačí sa ísť pozrieť na lamačský cin
torín.

Michal Valášek

Trochu o Lamači,
„domorodcoch“ a o ich nárečí    
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Adventný benefičný koncert 
s Darinou Laščiakovou                     

Domov sociálnych služieb Rozsutec pozýva 

všetky Lamačanky a Lamačanov na Adventný 

benefičný koncert 14. decembra 2012 o 18. 

hod. do kina Lamač. Okrem klientov z  DSS 

a ZPB Rozsutec vystúpia mladí umelci zo ZUŠ 

Eugena Suchoňa a všetci sa môžu tešiť na našu 

najslávnejšiu speváčku ľudových piesní Dari

nu Laščiakovú. Príďte, tešíme sa na vás!

Príďte si s nami zahrať!                   
Občianske združenie Cech amatérskych hu
dobníkov otvára v  Záhorskej Bystrici Tvori
vé centrum, ktoré poskytuje príležitosti pre 
amatérskych hudobníkov. Jedným z  cieľov je 
vytvoriť spoločný „band“ Záhorskej Bystrice 
a Lamača, ktorý by hral atraktívne úpravy skla
dieb rôznych hudobných žánrov a  aktívne sa 
zúčastňoval na kultúrnom živote oboch mest
ských častí. Spoločné hudobné teleso bude 
pracovať pod vedením špičkového jazzového 
hudobníka a aranžéra Pavla Bodnára.
Viac informácií na http://cah.mjuzik.eu. Nácvi
ky od januára 2013 budú každý štvrtok o 17,30 
v Spoločenskom dome v Záhorskej Bystrici.

Nebojte sa zimy!
Počas montáže ste len hodinu bez okien!

Nemusíte nikam chodiť, my prídeme za vami!

•  Každý mesiac prebieha losovanie o dva lístky na jeden zápas KHL v Bratislave
•  Do žrebovania budú zaradení všetci, ktorí si kúpia okná v mesiacoch november 

až január a budú im namontované medzi 1. 1. 2013 a 31. 3. 2013

Pravidlá žrebovania:

Kalypso_KHL A5_210x148mm.indd   1 14. 11. 2012   13:01:30

Prvý sneh už v októbri!                
Spomínate si ešte s odstupom času a krás
nych jesenných dní, že v  tomto roku prvý 
sneh napadol v Lamači už 29. októbra? Ráno 
nás prekvapili snehom posypané ulice, autá 
a stromy, ktoré ešte nezabudli zhodiť svoje 
jesennou farbou hýracie listy. Na Heyrov
ského ulici č. 2 pred školou Montessori deti 
využili prvý sneh. Hurá! Kde sa vzal, tu sa 
vzal po 10. hodine snehuliak tam stál! Mnohí z nás sa zastavovali, 
obdivovali, ba aj fotografovali prvého snežného mužíka v Lamači 
Škoda, že neboráčik, dlho nevydržal. Iba do večera. Na fotografii sa 
môžete presvedčiť, aké sú naše deti šikovné a pohotové.

M. Janyšková
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Písmo – nositeľ múdrosti               

Pripomíname si 1150. výročie príchodu vie-
rozvestcov Konštantína a  Metoda na naše 
územie.

Žiaci a pedagógovia našej školy sa rozhodli pri 
príležitosti 1150. výročia príchodu Konštantína 
a  Metoda na naše územie pripomenúť si 
dôstojne túto významnú historickú udalosť. 
Naším cieľom bolo zapojiť do aktivít všetkých 
žiakov školy, od najmenších „nulťákov“ až po 
deviaty ročník. Akým spôsobom však priblížiť 
takúto tému tým najmenším? Sústredili sme 
sa na to, čo Konštantín a Metod svojím pôso
bením priniesli a v čom sme našli prepojenie 
i  s  dnešnou realitou, a  to bolo písmo. Písmo 
ako základ rozvoja vzdelanosti, písmo ako no
siteľ múdrosti. 
Zvolili sme formu projektového týždňa. Počas 
piatich dní žiaci pod vedením učiteľov a  vy
chovávateľov spracúvali rôznymi formami 
zadané témy na hodinách výtvarnej výchovy, 
pracovného vyučovania, slovenského jazyka 
a literatúry. V úvode týždňa boli žiaci motivo
vaní rozhlasovým okienkom, ktoré pripravili 
šiestaci. Poukázali v ňom na najvýznamnejšie 
momenty zo života solúnskych bratov, na ich 
literárnu a  prekladateľskú činnosť a  samo
zrejme, na samotnú hlaholiku. Zároveň každá 
triedna učiteľka priblížila osobne svojim žia
kom zadanú tému, historické i  jazykové sú
vislosti s ohľadom na vek a vedomosti žiakov. 
Akcia vyvrcholila v posledný deň týždňa inšta
láciou všetkých výrobkov a plagátov v priesto
roch školy, kde si prácu triednych kolektívov 
mohli pozrieť nielen spolužiaci, ale aj ich ro
dičia. Keďže je naša škola zapojená i  do pro
jektu Comenius, zároveň sme výstavou ukázali 
kúsok našej histórie i  kolegom zo zahraničia, 
učiteľom, ktorí sa v  našej škole zúčastnili na 
prípravnom stretnutí k projektu.

Pedagogický kolektív
ZŠ Malokarpatské nám. 1, Bratislava

Pomoc ľuďom bez domova             

Občianske združenie Vagus realizuje v  Brati
slave terénnu sociálnu prácu s  ľuďmi bez do
mova – Streetwork. V roku 2013 otvorí Denné 
nízkoprahové a integračné centrum na Mýtnej 
ulici. Ročne pracuje v  bratislavských uliciach 
s 1 000 ľuďmi bez domova. 
Šesť dní v  týždni vyrážajú terénni sociálni 
pracovníci  – streetworkeri, do terénu od 
17. do 22. hodiny. Práve v  týchto hodinách 
je najväčšia šanca zastihnúť ľudí bez domova 
v prostredí, v ktorom žijú. Občania môžu kon
taktovať sociálnych pracovníkov na SOS linke 
na pomoc ľuďom bez domova – 0949 655 555 
a  dať im tip, keď nájdu človeka bez domova, 
ktorý potrebuje pomoc. V zimnom období 

znamená včasná pomoc veľa ráz záchranu 
života pred zmrznutím či podchladením. Po 
prijatí telefonátu alebo vypočutí si vášho 
odkazu, kontaktujú streetworkeri čo najskôr 
(zvyčajne prídu do 20 minút) daného klienta 
a riešia s ním jeho situáciu. Poskytnú mu podľa 
potreby sociálne poradenstvo, základné ošet
renie, jedlo, odvoz do nocľahárne prípadne 
privolanie zdravotnej pomoci alebo polície. Ak 
nemôžu streetworkeri prísť dostatočne včas, 
napr. z  dôvodu že riešia iný prípad, inštruujú 
vás, ako máte v  danom prípade postupovať. 
SOS linka na pomoc ľuďom bez domova slú
ži tiež ako zdroj informácií pre verejnosť, kde 
a  ako môžu pomôcť ľuďom bez domova, či 
už darovaním šatstva, jedla a pod. Aj vďaka tej
to službe bola minulý rok Bratislava mestom 
s najnižším počtom zamrznutých bezdomov
cov v  strednej Európe. Každý utorok, štvrtok 
a  sobotu o  19,30 h v  parku na Račianskom 
mýte poskytuje Vagus na stacionárnom mies
te stravu, nápoje, ošetrenie a poradenstvo. Cez 
sobotu len od októbra do marca.

Peter Adam

Tri úspechy Lamačanov                    
V  poslednú novembrovú sobotu sa konala 
v  Zichyho paláci známa súťaž Prešporský 
Paganini, v ktorej súťažili deti Bratislavského 
a Nitrianskeho kraja v hre na husliach. Výsled
ky tejto súťaže boli vyhlásené v nedeľu v Pál
ffyho paláci. Jednotliví víťazi v  troch kategó
riách podľa veku predviedli svoje zručnosti na 
husliach na slávnostnom koncerte. Usporiada
teľom tejto súťaže bolo Staré Mesto a poduja
tie sa konalo pod záštitou starostky MČ Tatiany 
Rosovej. Na súťaži sa zúčastnili aj dva talenty 
Lamača a obe tieto deti sa v silnej konkuren

cii vynikajúco umiestnili. Hrdá a priam pyšná 
som počúvala prekrásne čisté tóny a melódie, 
ktoré zazneli z ich husličiek. V 1. kategórii zís-
kal 2. miesto 9-ročný Andrej Trenčan, kto
rý hral na husliach iba tretí rok a na koncerte 
zahral bezchybne náročnú skladbu L. Burlasa 
Terchovskí muzikanti. V 2. kategórii získala 1. 
miesto Martinka Výbohová, ktorá dostala aj 
mimoriadne ocenenie Absolútny víťaz roku 
2012. Bravúrne zahrala 1. časť Komarowského 
koncertu emol. Oboch žiakov pripravuje uči
teľ Ľudovít Satury, ktorý získal titul Najlepší 
pedagóg roku 2012. Tento 16. ročník súťaže 
Prešporský Paganini, bol pre nás Lamačanov 
teda veľmi úspešný. Dovoľte, aby som im za 
nás všetkých ešte raz poďakovala. Nech vám 
to vydrží. Určite budeme o vás ešte veľa počuť! 
Prajem vám, aby ste ako Paganini zožali v bu
dúcnosti triumfálne úspechy.

M. Janyšková
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Uznesenie č. 168/2012/VI k situačnej sprá-
ve mestskej polície za mesiac september 
2012. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedo-
mie predloženú situačnú správu mestskej po
lície za mesiac september 2012 – s pripomien
kami a  B. žiada starostu o  upovedomenie 
štátnej polície a  mestskej polície na závažné 
skutočnosti, ktoré ohrozujú bezpečnosť detí 
pri príchode do základnej školy a  najmä od
chode z nej.

Uznesenie č. 169/2012/VI k  návrhu na uza-
tvorenie nájomnej zmluvy – OLBENA s. r. o. 
MZ MČ BA-Lamač A. nesúhlasí so žiadosťou 
obchodnej spoločnosti OLBENA s. r. o., na uza
tvorenie nájomnej zmluvy na pozemok v katastri 
MČ Lamač č. p. 500/4 o výmere 287 m2 (bývalé 
parkovisko), na ktorom je umiestnená stavba 
„Minitržnica“ súp. č. 6518, ktorá je vo vlastníctve 
žiadateľa, v prípade využitia stavby „Minitržnice“ 
ako herňa a bar – bez pripomienok.

Uznesenie č. 170/2012/VI k  návrhu dodat-
ku k Štatútu hlavného mesta SR Bratislava 
– úprava spôsobu vymerania dane z nehnu-
teľnosti. MZ MČ BA-Lamač A. súhlasí s návr
hom dodatku k  Štatútu hlavného mesta SR 
Bratislava doručeného MČ BratislavaLamač 
pod zn. MAG 32364/2012 – 420958 zo dňa 19. 
10. 2012 – bez pripomienok.

Uznesenie č. 171/2012/VI k  návrhu dodat-
ku k  Štatútu hlavného mesta SR Bratislava 
– znižovanie miery solidarity. MZ MČ BA-La-
mač A. nesúhlasí s návrhom dodatku k Štatútu 
hlavného mesta Slovenskej republiky Bratisla
va – „Čl. 1 Štatút hlavného mesta SR Bratislava 
v znení dodatkov č. 1 až 6 sa mení takto: V Čl. 
91 ods. 1 písm. b) sa číslovka „3“ nahrádza čís
lovkou „2“ a  B. žiada primátora hl. mesta SR 
Bratislava a mestské zastupiteľstvo, aby sa sys
témovo a  spravodlivo prerozdeľovali penia
ze medzi jednotlivé mestské časti na základe 
transparentných kritérií v zmysle zákona a pre
pracovaný materiál žiada predložiť na pripo
mienkovanie Mestskej časti BratislavaLamač 
– bez pripomienok.

Uznesenie č. 172/2012/VI k  návrhu na od-
pis pohľadávok z evidencie neprijalo.

Uznesenie č. 173/2012/VI k  informatívnej 
správe o postupoch prác na ÚPD zóny Ma-
lokarpatské námestie a  ÚPD zóny Zečák. 
MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie in
formatívnu správu o postupoch prác na ÚPD 
zóny Malokarpatské námestie a  ÚPD zóny 
Zečák – bez pripomienok.

Uznesenie č. 174/2012/VI k  informatívnej 
správe o Polyfunkčnom bytovom dome La-
mač-Podháj. MZ MČ BA-Lamač A. berie na 
vedomie informatívnu správu o  Polyfunkč
nom bytovom dome LamačPodháj – s pripo
mienkami.

Uznesenie č. 175/2012/VI ku koncepcii vy-
užitia priestoru v  objekte na Malokarpat-
skom námestí č. 8 – 10. MZ MČ BA-Lamač A. 

schvaľuje koncepciu využitia priestoru v  ob
jekte na Malokarpatskom námestí č. 8 – 10, B. 
schvaľuje názov priestoru v objekte na Malo
karpatskom námestí č. 8 – 10 ako „Spoločen-
ské centrum Lamač (SCL)“ a  C. schvaľuje 
prevádzkový poriadok Spoločenského centra 
– bez pripomienok.

Uznesenie č. 176/2012/VI k  dopravnej si-
tuácii v  MČ Bratislava-Lamač. MZ MČ BA-
-Lamač A. berie na vedomie postup MÚ MČ 
BratislavaLamač vo veci riešenia dopravnej 
situácie v MČ BratislavaLamač – s pripomien
kami.

Uznesenie č. 180/2012/VI k návrhu Dodat-
ku č. 2 k Zmluve na poskytnutie služby – DA-
TALAN a. s. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje 
Dodatok č. 2 k Zmluve na poskytnutie služby č. 
121/2007 zo dňa 2. 1. 2008 – bez pripomienok.

Uznesenie č. 181/2012/VI k schváleniu pod-
mienok VOS – objekt a pozemky na Borin-
skej ulici č. 23 v Bratislave. MZ MČ BA-Lamač 
A. schvaľuje zámer prenajať: 1. objekt bývalej 
základnej školy, nachádzajúci sa na Borinskej 
ulici č. 23 v  Bratislave o  podlahovej ploche 
2 880,17 m2, súp. č. 1644, postavený na pozem
ku parc. č. 932 (ďalej „len objekt“), s výnimkou 
dvoch bytových jednotiek, ktoré sa nachá
dzajú v tomto objekte (1izbový byt o výmere 
34,90 m2 a 2izbový byt o výmere 67,04 m2) 2. 
pozemky p. č. 931/2 o výmere 199 m2 k. ú. La
mač, p. č. 931/3 o výmere 199 m2 k. ú. Lamač, 
932 o výmere 1580 m2 k. ú. Lamač, p. č. 933/15 
o  výmere 230 m2 k. ú. Lamač, ktoré sú vede
né na LV č. 1638 vo vlastníctve Mestskej časti 
BratislavaLamač, Malokarpatské námestie 9, 
841 03 Bratislava., B. schvaľuje spôsob pre
nájmu nebytových priestorov, a to spôsobom 
obchodnej verejnej súťaže v zmysle zákona č. 
138/1991 Zb. o majetku obcí v platnom znení, 
ustanovení § 281 a  nasl. zákona č. 513/1991 
Zb. Obchodný zákonník v platnom znení (ďa
lej len „Obchodný zákonník) a Zásadami hos
podárenia s majetkom vlastným a s majetkom 
hlavného mesta SR Bratislava zvereným do 
správy MČ BratislavaLamač zo dňa 19. 4. 2007 
a C. schvaľuje podmienky obchodnej verejnej 
súťaže na prenájom nebytových priestorov, 
(viac v celom znení uznesenia).

Uznesenie č. 182/2012/VI k schváleniu pod-
mienok VOS na prenájom trhového stánku 
na Malokarpatskom námestí. MZ MČ BA-
-Lamač A. schvaľuje spôsob prenájmu ne
bytových priestorov – trhového stánku v časti 
A označeného č. 2 o celkovej výmere 32,3 m², 
ktorý sa nachádza na pozemku 488, zapísaný 
na LV 1 o  celkovej výmere 983 m² v  k. ú. La
mač, a to spôsobom obchodnej verejnej súťa
že v zmysle zákona č. 138/1991 Zb. o majetku 
obcí v platnom znení, ustanovení § 281 a nasl. 
zákona č. 513/1991 Zb. Obchodný zákonník 
v platnom znení (ďalej len „Obchodný zákon
ník) a  Zásadami hospodárenia s  majetkom 
vlastným a  s  majetkom hlavného mesta SR 
Bratislava zvereným do správy MČ Bratislava
Lamač zo dňa 19. 4. 2007 – bez pripomienok.

Uznesenie č. 183/2012/VI k žiadosti o pre-
nájom časti priestorov bývalej požiarnej 
zbrojnice – Ing. František Nemček (Daksys 
s. r. o.). MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje pre
nájom priestorov bývalej požiarnej zbrojnice 
na dobu určitú do 31. 12. 2014 za cenu 1 € /
rok s  tým, že nájomca preinvestuje do hava
rijného stavu budovy sumu 2 000 €, a to ako 
prípad hodný osobitného zreteľa podľa § 9a 
ods 9 písm. c) zákona č. 138/1991 Zb. o  ma
jetku obcí v znení neskorších právnych pred
pisov a o zmene a doplnení niektorých záko
nov s podmienkou, že nájomná zmluva po jej 
predložení prenajímateľom bude nájomcom 
podpísaná najneskôr do 60 dní od schválenia 
uznesenia v  miestnom zastupiteľstve, inak 
toto uznesenie stráca platnosť – s pripomien
kami – zapracovať do nájomnej zmluvy 3me
sačnú výpovednú lehotu.

Uznesenie č. 185/2012/VI k zmene uznese-
nia č. 128/2012/VI zo dňa 20. 9. 2012. MZ 
MČ BA-Lamač A. schvaľuje zmenu uznesenia 
č. 128/2012/VI v časti B – a  to tak, že nájom
ná zmluva po jej predložení prenajímateľom 
bude nájomcom podpísaná najneskôr do 120 
dní od schválenia uznesenia v  miestnom za
stupiteľstve, inak toto uznesenie stráca plat
nosť a B. žiada starostu MČ BALamač o pred
loženie správy o  technickom stave budovy 
Domu služieb v  zmysle požiadaviek komisie 
financií, podnikateľských aktivít a  dopravy – 
bez pripomienok.

Uznesenie č. 186/2012/VIk  informatívnej 
správe o stave príjmov a výdavkov MČ BA-
-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. berie na ve-
domie informatívnu správu o  stave príjmov 
a výdavkov MČ BALamač – bez pripomienok.

Uznesenie č. 187/2012/VI k  informatívnej 
správe o činnosti opatrovateľskej služby za 
III. štvrťrok 2012. MZ MČ BA-Lamač A. berie 
na vedomie informatívnu správu o  činnosti 
opatrovateľskej služby za III. štvrťrok 2012 – 
bez pripomienok.

Uznesenie č. 188/2012/VI k  informatívnej 
správe o  pokračovaní prípravy rozpočtu 
MČ BA Lamač na rok 2013. MZ MČ BA-La-
mač A. berie na vedomie informatívnu sprá
vu o  pokračovaní prípravy rozpočtu MČ BA 
Lamač na rok 2013 – bez pripomienok.

Uznesenie č. 189/2012/VI k  informatívnej 
správe o  možnosti prijatia VZN o  zákaze 
prevádzkovania hazardných hier na úze-
mí MČ BA-Lamač – plnenie uznesenia č. 
147/2012/VI zo dňa 18. 10. 2012. MZ MČ 
BA-Lamač A. berie na vedomie informatívnu 
správu o možnosti prijatia VZN o zákaze pre
vádzkovania hazardných hier na území MČ BA 
Lamač – bez pripomienok.

Uznesenie č. 190/2012/VI k výstupom z ko-
misií. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie 
informáciu o  výstupoch z  komisií – s  pripo
mienkami.

Výber z uznesení z rokovania MZ 15. novembra 2012: 
bezpečnosť školákov, Malokarpatské námestie a Zečák, daň z nehnuteľnosti, dopravná situácia, spoločenské centrum     
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Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

Jubilanti v septembri                       

 Amália Fratričová 93
 Ida Bašková 91
 Štefan Horvát 91
 Ján Milošovič 90
 Agneša Jarošová 89
 Maria Strmeňová 89
 Ondrej Veselý 89
 Ľudevít Burdátš 88
 Mária Kucharová 87
 Božena Kubovčíková 86
 Tibor Kubička 85
 Juliana Lihocká 85
 Angela Lučeničová 85
 Anna Semjanová 85
 Štefan Loffay 84
 Ladislav Németh 84
 Arpád Bognár 82
 Marta Kohutiková 82
 Mária Nádaská 82
 Ján Paulen 82
 Mária Pernicová 82
 Kristína Daranská 81
 Valeria Fabiánková 81
 Mária Lipovská 81
 Anna Dočolomanská 80
 Libuša Donovalová 80
 Michal Tašký 80
 Filoména Urbaničová 80
 Milan Siváček 79
 Helena Hajóssyová 78
 Alojz Melota 78
 Helena Poláčková 78
 Ivan Trinks 78
 Marta Gúberová 77
 Vladimír Halák 77
 Barbora Padyšáková 77
 Eva Šeligová 77
 Martin Andor 76
 Alžbeta Klinčeková 76
 Ladislav Smolák 76
 Štefan Bederka 75
 Jozef Košutzký 75
 Štefan Španka 75
 Agnesa Velická 75 

O K N Á  S  P E R S P E K T Í V O U

v cenách
pre všetkých
FENESTRA GENEO 3+

Kvalita

* info na www.fenestrask.eu

Spýtajte sa na výhody 
a úspory u našich predajcov:

FENESTRA Sk, spol. s r.o., 
Žitná 25, BA – Raca, 
tel.: 02/49 20 72 55, 
email: ba@fenestrask.eu

FENESTRA Sk, spol. s r.o. 
Mánesovo nám. 3, 
BA – Petržalka, 
tel.: 02/62 25 06 65, 
email: petrzalka@fenestrask.eu

Vítanie malých Lamačanov          
Posledné vítanie najmladších Lamačanov do 
života potvrdilo, čo sme tušili už od začiatku 
roka, že v  roku 2012 sa narodí ešte viac detí 
ako vlani a  predvlani. Preto sme ich vítanie 
rozdelili na jarnú a  jesennú etapu. Doteraz 
sme novorodeniatka vítali iba raz do roka. De
tičky, rodičia a  a  starí rodičia sa 6. novembra 
stretli v zasadačke kina, kde ich slávnostne pri
vítal starosta našej MČ Peter Šramko. Všetkých 
pozdravili aj traja poslanci MZ – A. Marková, 
M. Janyšková a R. Olekšák. V programe ich po
bavili žiaci zo ZŠ Malokarpatské námestie z 3. 

A triedy pod vedením učiteľky M. Pavlovičovej. 
Za sprievodu akordeónu zaspievali a zatanco
vali na ľudovú nôtu. Ako sólista sa predstavil 
Miki Michelčík. V miestnosti bolo ako v úli. Nie
ktorých bábätiek sa však dianie na ich počesť 
akoby ani netýkalo. Spokojne si hoveli v náručí 
mám a otcov, a ani len raz nezaznel miestnos
ťou plač – čím by vyjadrili svoju nespokojnosť. 
Prišli ich pozdraviť aj mamičky z  MC Obláčik. 
Listina „Domovského práva“, kvety a  darček 

vo forme nákupnej poukážky do Tesca, to 
všetko si prebrali rodičia za svoje detičky. 
Ešte pohostenie, zápis do kroniky, fotogra
fovanie ratolestí, mám a  otcov, celých rodín 
a  záverečné foto všetkých. Taký bol pamätný 
deň z  jesenného zápisu novorodencov. Gra
tulujeme najmladším novým Lamačanom 
a  Lamačankám. Fotografie bábätiek a  ich 
najbližší si môžete pozrieť vo foyeri kina. 
Domovské právo si osobne prevzali:
Martin Klačanský
Sebastián Sunny Straka
Vanesa Szokeová
Tamara Adamovičová
Daniel Száraz
Martina Požgayová
Marcel Polyak
Paulína Kubáčová
Viktória Vikartovská
Filip Dušička
Hana Šišková
Ján Szabo

M. Janyšková

V októbri a novembri 
sa v Lamači narodili:                                                   

20.10.  Matej Tihelka
21.10.  Viktória Kukučková
29.10.  Kristián Lazarevič
2.11.  Natália Brestenská
13.11.  Klára Polakovičová
14.11.  Adela Mangová



Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač   

Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65

MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 13:00 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PODATEĽňA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   7:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda   7:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok   7:30 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   7:30 – 12:00
OVEROVANIE PODPISOV A LISTíN
Pondelok   8:00 – 11:00 13:30 – 16:30
Utorok   8:00 – 11:00 13:30 – 15:00
Streda   8:00 – 11:00 13:30 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00 13:30 – 15:00
Piatok   8:00 – 11:00
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Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska na december                                     
 
5. 12. o 14. h – 16. h – posedenie v klube 
pri káve

11. 12. o  14. h – vianočné posedenie 
pri jedličke, s  občerstvením v  kine La-
mač. Vianočné koledy nám príde za-
spievať súbor Senioranka z  Karlovej 
Vsi. Všetkých vás srdečne pozývame, aj 
nečlenov Jednoty dôchodcov Slovenska
Pochváľte sa a  prineste nám ochutnať 
vaše vianočné pečivo!

Pokračujeme v  cvičení PILATES, každú 
stredu o 18,15 h v telocvični Na barine.

10. 12. sa uskutoční jesenný stolnoteni-
sový turnaj v  telocvični Na barine. Pri-
hlásiť sa môžete u A. Ondrejku.

Pozvánky na december 2012                      

3. 12. o 14,00 h 
Jubilanti v kine Lamač 

5. 12. o 17,30 h 
Mikuláš v kine Lamač

6. 12. o 9,00 h 
Zájazd seniorov Mosonmagyaróvár

9. 12. o 16,00 h Adventný organový kon-
cert, hrá Eva Kamrlová, Kostol Sv. Margity

14. 12 o 15,30 h 
Posedenie pre osamelých – jedáleň ZŠ 
Malokarpatské námestie

31.12. o 23,00 h 
Silvester na Malokarpatskom námestí

Inzercia                                                                                   

•  Inštalatér aj cez víkendy. Tel.: 0904 572 977 

•  Voda, kúrenie, plyn. Opravy a montáž aj cez 
víkendy. Tel.: 0905 429 097, 0911 429 097

•  Ján Polák, vodoinštalácie a údržba, výmeny 
a opravy WC batérie, sifóny, zapojenie umý
vačiek a práčok, vŕtanie dier do panelov. Tel.: 
0905 627 321

•  Súkromné doučovanie anglického, špa
nielskeho a  talianskeho jazyka. Tel.: 0904 
436 810

•  Hľadáme študentku na pomoc pri školských 
povinnostiach pre žiaka 4. ročníka ZŠ. Dva
krát týždenne po 2 vyučovacie hodiny, vo 
večerných hodinách. Kontakt: Zuzana, 0905 
742 751 

•  Hľadám študenta VŠ na doučovanie sied
maka z nemeckého, prípadne aj anglického 
jazyka, v  Lamači, u nás doma. Mob.: 0908 
765 556

Program kina na DECEMBER                                

1. 12. NIET POKOJA PRE BEZBOŽNÝCH 
– Keď skorumpovanému policajtovi 
v prázdnom nočnom klube odmietnu 
viac naliať, zabije majiteľa podniku, 
barmanku i  personál. Film získal 6 fil
mových ocenení Goya. Španielsko, 
dráma, tit., 114 min., 18. h, 2,50 €

2. 12. KRíŽ CTI – Vysoko nad drsnou nór
skou divočinou sa po vzdušnom útoku 
vzájomne zostrelia anglickí a nemeckí 
piloti. Nórsko, Švédsko, dráma, tit., 100 
min., 18. h, 2,50 €

5. 12. ATLAS MRAKOV – Šesť žánrovo odliš
ných príbehov, ktoré sa odohrávajú 
v  rôznych obdobiach a  na rôznych 
miestach., Nemecko, USA, 164 min., 
18. h, 2,50 €

8. 12. DOBA ĽADOVÁ 4 – ZEM V POHyBE – 
Najobľúbenejšia zvieracia partička na 
svete je konečne späť. VB, slov. dab., 94 
min., 18. h, 2,50 €

9. 12. LíBAŠ JAKO ĎÁBEL – Príbeh voľného 
pokračovanie komédie Líbaš jako bůh. 
ČR, 113 min., 18. h, 2,50 €

15. 12.  MACíK – Plyšový macík môže byť skve
lý spoločník, keď máte päť rokov. Keď 
máte tridsaťpäť, je to skôr diagnóza. 
USA, komédia, tit., 18. h, 2,50 €

16. 12.  EXPENDABLES 2 – Najväčší akční hr
dinovia sveta sa opäť vracajú spoločne 
na plátna kín. USA, akčný, tit., 103 min., 
18. h, 2,50 €

Program MC Obláčik na december                  

1. 12. o  15. 45 h: Záverečné vystúpenie Fol
klórika v kine Lamač

3. 12. o 10. h: Vianočné fotografovanie v Ob
láčiku

6. 12. o 18,30 h: Tvorivé dielne pre mamičky – 
výroba sviečok a vianočných ozdôb

11.12. od 18.30 do 20. hod – Predpôrodný 
kurz v MC Obláčik
prihlásenie sa na: lesnavila@gmail.com

12. 12. o 10. h: Laktačná poradňa s Lujzou

17. 12. o 10. h: Zdravé vianočné pečenie – ve
die Janette Vančová, odborníčka na obohacu
júcu výživu

19. 12 o 10. h: Tvorivé dielničky – anjelikovské 
dielničky s Katkou

20. 12. o 18,30 h: Vianočné posedenie členov 
a dobrovoľníkov

21. 12. o 10. h: Vianočná herňa s koledami 

10. 12. a 17. 12. od 9. do 12. h: Herničky bez 
mamičky

Potrebujete si nakúpiť, zájsť k  lekárovi, alebo 
niečo napiecť? Podrobnosti u Janette Vančo
vej – 0910 603 277 alebo na www.oblacik.sk.

22. 12. 2012 – 7. 1. 2013 – vianočné prázdni
ny – MC Obláčik zatvorené

Viac info o pravidelných aktivitách a programe 
na www.oblacik.sk

Salón AME 

Malokarpatské nám. 8, Lamač, 
Mirka Slapniková (Babošová)

Ponúka služby:
–  masáž tváre, krku a dekoltu
–  hĺbkové čistenie pleti
–  kompletné ošetrenie pleti
–  ošetrenie Mesolift so šampanskou 

maskou

Objednávky: prostredníctvom sms 
správy na číslo: 0949/811 765, telefo-
nicky na čísle: 02/ 45 69 18 99

Zasadnutie komisí MZ BA-Lamač                       

3. 12. – sociálna komisia, 4. 12. – kultúrna ko
misia, 6. 12. – komisia školstva a športu, 8. 12. – 
komisia životného prostredia, 10. 12. – finanč
ná komisia, 11. 12. – stavebná komisia.


